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W dniu 9 lutego br.
odbyła się uroczystość
otwarcia lodowiska,
które powstało przy
Zespole Szkół w Chełm-
cu. Jest to wielofunk-
cyjny obiekt sportowy,
którego płyta pod
lodowisko / w sezonie
zimowym/ i rolkowisko
/w sezonie letnim/
stanowi doskonałe
miejsce na organizow-
anie szerokiej gamy im-
prez sportowo-
rekreacyjnych. Kon-
strukcja hali - namiotu
umożliwia funkcjono-
wanie obiektu bez
względu na aurę.

Uroczystość roz-
poczęto modlitwą ks.
dziekana Stanisława
Michalika - Proboszcza
Parafii Św. Heleny, który
poświęcił lodowisko. Po
czym nastąpiło
uroczyste przecięcie
wstęgi w asyście
łyżwiarki i hokeisty
przez Wójta Gminy
Bernarda Stawiarskiego,
Dyrektor ZGKiM
Bogumiłę Aszklar –
Lelito, sołtysa wsi
Chełmiec oraz radnego
Zdzisława Smajdora i
Jana Mroza – radnego
gminy Chełmiec. Okaza-
ło się, że Wójt daje sobie

świetnie radę w jeździe
na łyżwach, co wszyscy
uczestnicy mogli sami
ocenić, widząc jak robi
rundę tuż po przecięciu
wstęgi.

W krótkim wys-
tąpieniu wójt wyraził
zadowolenie z tego, że
udało się udostępnić
obiekt tuż przed nadejś-
ciem ferii zimowych,
tym samym zaprosił
wszystkich miesz-
kańców gminy
Chełmiec, i sąsiednich
gmin jak również wypo-
czywających turystów
do korzystania z zabawy
na lodzie, a starszych
mieszkańców zachęcił
do tej formy aktywności
ruchowej.

W programie nie
zabrakło pokazów jazdy
figurowej na lodzie w
wykonaniu Doroty
Pieńkoś - dwukrotnej
Mistrzyni Polski w
łyżwiarstwie figuro-
wym, która wraz ze
swoimi podopiecznymi
zaprezentowała swoje
umiejętności w pokazie
„Jezioro Łabędzie”; a
pokazowy mecz hoke-
jowy zaprezentowali
hokeiści z Klubu
Młodzieżowego KTH w
Krynicy.

Imprezę prowadz-
ili: Katarzyna Zygmunt,
sędzia hokeja na lodzie i
Dariusz Ryś, reporter
radia Eska. Licznie
przybyli goście: parla-
mentarzyści, samorzą-
dowcy, przedstawiciele
firm i mieszkańcy
gminy Chełmiec
częstowali się
grochówką, ciepłą her-
batą, a na słodko oka-
zjonalnym tortem.

Uroczystość ot-
warcia obiektu za-
kończyły strzały na

bramkę do hokeja,
pokaz laserowy, a
chwilę potem pojawili
się pierwsi miłośnicy
łyżew, którzy próbowali
swych sił.

I tak ma być
najprawdopodobniej do
końca marca. Gdy tem-
peratura powietrza
przez kilka dni przek-
roczy 10 stopni C, to
lodowisko zamieni się w
rolkowisko i też będzie
wspaniale.

Lodowisko – statystyki

W okresie 1 luty – 15 mara 2012 roku z lodowiska skorzystało blisko 12 200 osób. W tym okresie czasu przychód
brutto zarówno z wypożyczalni jak i biletów wstępu na lodowisko wyniósł blisko 81 000 zł.

Reklama na lodowisku

Istnieje możliwość zamieszczenia reklamy na terenie lodowiska – szczegóły do uzgodnienia z Dyrektorem
ZGKIM tel. 18 41 45 627

Lodowisko w Chełmcu.
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Drodzy mieszkańcy
Obecnie dociera do Was pierwszy egzemplarz Kuriera Chełmieckiego,

który współfinansowany jest ze środków Unii Europejskiej w ramach osi 4 –
LEADER z Programu Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013 z projektu „Moja
mała ojczyzna oczami Kuriera Chełmieckiego”. Kurier będzie ukazywać się
jako kwartalnik i będzie w pełni kolorowy. Jak mówi tytuł programu, będzie to
spojrzenie na problemy i sukcesy naszej gminy z perspektywy
najważniejszych wydarzeń ostatnich trzech miesięcy.

W dalszym ciągu Rada Gminy oraz pracownicy urzędu - pod moim
zarządem, koncentrują się na tym, aby wygospodarować jak najwięcej
środków na inwestycje. Z punktu widzenia każdego mieszkańca gminy jest to
najważniejsze, bowiem przekłada się wprost na jakość naszego życia. Jak sobie
przypominam, w Kurierku wielkanocnym z 2010 roku, obiecywałem, że każdy
niemalże mieszkaniec, będzie miał dostęp do bieżącej wody oraz będzie jeździł
po asfaltowych, bądź betonowych drogach, a nasze pociechy i młodzież
dostaną dostęp do nowych i nowoczesnych sal gimnastycznych, w których
prowadzone będą zajęcia sportowe z prawdziwego zdarzenia. Wszystko to
udało się zrealizować ze sporym naddatkiem, o czym Państwo przeczytacie w
dalszej części tej gazetki.

Cieszy ogromnie stabilna sytuacja naszego zakładu KSS Klęczany, dzięki
któremu sporo możemy wybudować. Dodatkowo spółka ta stwarza możliwości
znaczącego zatrudnienia, co jest niebagatelne w dzisiejszej trudnej
rzeczywistości na rynku pracy. Satysfakcja z funkcjonowania KSS Klęczany
rekompensuje mi, niedawne jeszcze ataki na moją osobę, w sytuacji kiedy
zabiegałem, prostymi zresztą metodami ekonomicznymi, aby spółka
utrzymała się na rynku, w warunkach dość dużej konkurencji branżowej.
Armaty w moją stronę wytaczały albo związki zawodowe, chroniące tylko i
wyłącznie interes wąskiej grupy pracowników, albo ludzie, którzy chcieli na
tej spółce zrobić tzw. dobry – ale swoisty prywatny interes.

Mam nadzieję, że moja konsekwencja i upór, podobnie jak w sprawie KSS
Klęczany, opłaci się również w przypadku wadliwie wykonanej kanalizacji
Świniarska. Jestem przekonany, że także i tu sprawiedliwość ‘weźmie górę’.
Chociaż niestety i z wymiarem sprawiedliwości różnie bywa, o czym dość
dosadnie wypowiada się na łamach Kurierka, nasz specjalny gość - red.
Stanisław Michalkiewicz, znany ekonomista i działacz konstruktywnej, poza –
sejmowej opozycji.

Z satysfakcją należy spojrzeć na realną informatyzację naszej gminy, tym
bardziej, że dotyczy ona takich rodzin, których w dzisiejszych czasach nie
byłoby stać na niby powszechny, ale jednak nadal „luksus”, w postaci
komputera i sieci Internet. Jest to nie tylko darmowy Internet na parę lat, ale
również nowoczesny sprzęt komputerowy wraz z drukarką, dla dzieci z
rodzin zakwalifikowanych do czwartego już etapu programu pt. „Internecik
też dla dzieci”.

Wielkim osiągnięciem jest wybudowanie w Chełmcu lodowiska. Na
podstawie zainteresowania tym obiektem w okresie zimowym i to w trakcie
jednego miesiąca, jestem przekonany, że decyzja o budowie tego obiektu była
strzałem w dziesiątkę.
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Przykre jest natomiast to, że stanęliśmy przed dylematem likwidacji dwóch szkół, głównie z

powodów ekonomiczno – demograficznych. Sporo - bo ponad 80% kosztów tych szkół - jest
generowanych poprzez wynagrodzenia nauczycieli i personelu obsługi. Są to koszty stałe i mało
elastyczne, które rozłożone na małą ilość kształconych dzieci, podrażają koszty kształcenia do poziomu
nie rekompensującego dotacji na wyszkolenie ucznia. I chociaż zawsze byłem i nadal jestem
zwolennikiem małych, przyjaznych szkół - jest granica, poniżej której mała szkoła nie jest już ani
przyjazna ani mobilizująca dla dziecka, o czym świadczą m.in. decyzje rodziców z danego terenu o
dowożeniu dziecka do innych, pobliskich szkół, bo kryterium bliskości szkoły staje się mniej ważne w
kontekście istotnych potrzeb rozwojowych ucznia.

Nieprawdą są twierdzenia, a nawet zarzuty pod moim adresem, że budujemy niektóre obiekty,
choćby lodowisko – rolkowisko, kosztem likwidacji szkół. Obiekty budowane przez gminę są
ogólnodostępne dla wszystkich (i nie tylko) mieszkańców naszej gminy. Z założenia mają też zarabiać w
dużej mierze na swoje utrzymanie.

A szkoły, które nabiorą nowego pędu, potrafią przyciągnąć dużo uczniów, zrestrukturyzują swoje
koszty, na pewno utrzymają się na specyficznym rynku edukacji. Być może receptą na uzdrowienie
wielu szkół jest ich przejęcie przez nowe jednostki typu Stowarzyszenia, które z pozycji nowego
założyciela, potrafią nie tylko wypertraktować ekonomicznie uzasadnione warunki funkcjonowania, ale
i poprzez argumenty merytoryczne natury oświatowej, przekonają o celowości istnienia danej placówki.

Na koniec chciałbym wspomnieć o zadawalającym postępie prac w zakresie budowy - najbardziej
ambitnego przedsięwzięcia w historii naszej gminy tj.- obwodnicy Kurów – Marcinkowice – Chełmiec.
Prawdopodobnie dużo konkretnych szczegółów będę w stanie Państwu przekazać dopiero w następnym
numerze Kurierka.

Tak jak na święta Bożonarodzeniowe budynek urzędu gminy przyozdobiła duża choina, tak przed
Niedzielą Palmową stanęła przed nim wysoka palma - symbol nadchodzących Świąt Wielkiej Nocy.
Palma ta jest efektem pracy naszych artystek ludowych, które biorą udział w bardzo popularnym w
naszej gminie konkursie pięknych palm wielkanocnych, organizowanym corocznie przez Gminy
Ośrodek Kultury w Klęczanach.

Na te Wielkanocne Święta chciałbym Państwu życzyć pełnych „koszy” różnorodnych dóbr
materialnych potrzebnych do codziennego bytowania, a nade wszystko spokoju ducha połączonego z
radością napawania się świątecznym wypoczynkiem. Na zewnątrz zaś pogodnego nieba, sprzyjającego
spacerom i wdychaniu wiosennego, ożywczego powietrza w zespoleniu z radością oglądania budzącej
się ze snu cudownej przyrody. Dzieciom i młodzieży życzę mokrego dyngusa, niosącego radość z ruchu i
powodującego promienny uśmiech na twarzy.

Jeszcze raz wszystkiego co najważniejsze w życiu dla każdego z osobna, życzy Wam wójt gminy
wraz z pracownikami urzędu.

Wójt Gminy Chełmiec
Bernard Stawiarski

Wesołych Świąt Wielkanocnych, nade wszystko dużo zdrowia, pokoju ducha. Radosnych i

spokojnych chwil spędzonych w gronie rodzinnym i przyjaciół. Smacznego jajka, mokrego

dyngusa. Dużo zdrowego wypoczynku. Wiary w siebie i własne możliwości - życzy Wam drodzy

mieszkańcy, cała Rada Gminy na czele z Przewodniczącym Janem Bieńkiem.
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Gmina Chełmiec
zdobyła 1 miejsce w
rankingu Związku
Powiatów Polskich w
kategorii najlepsza
gmina wiejska 2011
roku. Ranking prowad-
zony jest przez ZPP od
2003 roku i obejmuje
wszystkie gminy
wiejskie w Polsce. W
ramach 79 kategorii
przyznawane są punkty
za znaczące osiągnięcia
i aktywność gmin.
Szczególnie ważna przy
ocenie punktowej jest
aktywność danej gminy
w korzystaniu z
środków europejskich i
krajowych. Kolejne
ważne dziedziny brane
pod uwagę przy ocenie
gmin to: rozwój energii
odnawialnej, poprawa
obsługi mieszkańców i
wprowadzanie udogod-
nień dla osób niepełno-
sprawnych, promocja
rozwiązań z zakresu
ochrony zdrowia i
pomocy społecznej,
promocja gminy na

arenie ogólnopolskiej i
międzynarodowej,
wzmocnienie współ-
pracy z organizacjami

pozarządowymi,
pozyskiwanie certy-
fikatów w zakresie
jakości zarządzania.

Gmina Chełmiec
brała udział w rankingu
gmin wiejskich w 2010
roku, zdobywając wtedy
12039 pkt., co dało jej 9
miejsce w skali kraju. W
roku 2011 Gmina
Chełmiec uzyskała
wynik 27179 pkt, co w
skali kraju pozwoliło na
zajęcie 1 miejsca ze zna-
czną przewagą nad

kolejnymi gminami.
Tak duży skok w

klasyfikacji końcowej
był możliwy głównie
dzięki pozyskanym
środkom zewnętrznym,
oraz dzięki wsparciu
rozwiązań proenerge-
tycznych. Duże zna-
czenia miała także real-
izacja programów „In-
ternecik też dla dzieci”,
oraz poprawa in-
frastruktury sportowej i
rekreacyjnej naszej
gminy. ZwiększenieLider Rankingu Gmin Wiejskich
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ilości obiektów spor-
towych (sal gimnastycz-
nych, boisk piłkarskich i
wielofunkcyjnych) za-
owocowało wzrostem
zainteresowania akty-
wną formą spędzania
wolnego czasu. Ilość im-
prez kulturalnych, jak
również ilość orga-
nizowanych przez
gminę turniejów spor-
towych miała
szczególny wpływ na
uzyskanie 1 miejsca w
rankingu. Modernizacja
i cyfryzacja urzędu,
zwiększenie wiedzy
urzędników poprzez
specjalistyczne szko-
lenia, usprawnienie
procedur poprzez
elektroniczny obieg
dokumentów, oraz

udostępnienie urzędu
dla osób niepełnos-
prawnych - to tylko
część działań, jakie w
2011 roku zostały
zrealizowane, aby
jakość obsługi
mieszkańców uległa
znacznej poprawie.

Bernard Stawiarski
Wójt Gminy Chełmiec -
komentując ten sukces
stwierdził:

”Dynamiczny roz-
wój naszej gminy został
zauważony i doceniony
w skali ogólnopolskiej,
co jest szczególnym po-
wodem do radości i
dumy. Zmiany w zarzą-
dzaniu gminą jakie
nadal wprowadzamy
przynoszą wymierne
rezultaty i wierzę że

dzięki temu mieszka-
ńcom gminy Chełmiec
żyje się lepiej. Mam
nadzieję że w 2012 roku
aktywność naszej
gminy będzie jeszcze
większa. Gratuluję re-
welacyjnego wyniku
pozostałym gminom z
powiatu nowosą-
deckiemu – Korzennej i
miastu Nowy Sącz (kat-
egoria miast) – które
zajęły odpowiednio 2 i 3
miejsce w tym
prestiżowym rankingu.”

Ogólnopolski
Ranking Związku
Powiatów Polskich
(ZPP) to jedyny w
Polsce ranking samo-
rządów zarządzany na
bieżąco przez eksper-
tów w trybie on-line.

Gminy wiejskie ocenia-
ne są według 79 kryter-
iów, zgrupowanych w
blokach tematycznych.
Kolejność w Rankingu
uzależniona jest od
uzyskiwanych ocen
punktowych za zgłasza-
ne, w ciągu danego
roku, projekty i dowody
ponadprzeciętnej akty-
wności w poszczegól-
nych obszarach działal-
ności.

Uroczyste uhono-
rowanie laureatów
Rankingu będzie miało
miejsce podczas naj-
większej imprezy samo-
rządowej w Polsce – III
Kongresu Regionów,
który odbędzie się w
maju 2012 roku w
Świdnicy.

W dniu 13 marca
b.r. wójt Gminy
Chełmiec z rąk wojewo-
dy Małopolskiego
Jerzego Millera oraz
Stanisława Rakoczy –
wiceministra spraw
wewnętrznych, odebrał
promesę w kwocie 1,7
mln zł na odbudowę
dróg gminnych zni-
szczonych w wyniku
powodzi.

Małopolsce przy-
znano ponad 186 mln zł
na odbudowę po po-
wodziach, które nawie-
dziły nasz region w os-
tatnich latach. Dzięki
tym środkom samo-
rządy będą mogły wyre-

montować drogi, mosty
i budynki komunalne.

Pieniądze trafią do
157 samorządów (143
gmin, 13 powiatów oraz
do samorządu wojewó-
dztwa małopolskiego)..

Pieniądze na
usuwanie skutków po-
wodzi pochodzą z
rezerwy celowej
budżetu państwa.
Samorządy otrzymają
dotację po wyłonieniu
wykonawców inwestycji
i podpisaniu umów z
wojewodą małopolskim.
Samorządy muszą
przeznaczyć otrzymane
dofinansowanie na
odbudowę tych obiek-

tów, które zostały
uwzględnione
wcześniej w pro-
tokołach komisji woje-
wody ds. weryfikowania
szacunków strat w in-
frastrukturze komunal-
nej.

Lista samorządów,

które otrzymały
promesy na odbudowę
infrastruktury komu-
nalnej, znajduje się na
stronie internetowej
Małopolskiego Urzędu
Wojewódzkiego (za-
kładka dla sam-
orządów).

Wręczenie promesy na odbudowę dróg.
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Baza sportowa
gminy Chełmiec
wzbogaci się o nowy Or-
lik, który powstanie w
miejscowości Chełmiec
przy Zespole Szkół.
Gmina Chełmiec zna-
lazła się w uchwale Se-
jmiku Województwa
Małopolskiego, zatwier-
dzającej przyznanie
środków. Finansowanie
kosztów budowy kom-
pleksów sportowych
,,Moje boisko Orlik

2012" odbywa się z
trzech źródeł. Są to:
środki z budżetu państ-
wa w kwocie do 500 tys.
zł, środki z budżetu wo-
jewództwa w kwocie do
333 tys. zł, (w przy-
padku gmin, które już
posiadają 2 Orliki jest to
kwota 150 tys zł.) -
łącznie 650 tys zł. dota-
cji, Trzecim źródłem są
środki budżetu gminy.
Będzie to trzeci Orlik w
naszej gminie, pierwszy

tego typu kompleks
sportowy funkcjonuje w
Świniarsku od 2009
roku, a drugi w Wielo-
głowach od 2011 roku.

Orlik jaki powsta-
nie w 2012 roku w
Chełmcu jest in-
nowacyjny, ponieważ
projekt przewiduje
budowę boiska do piłki
nożnej o nawierzchni
sztucznej, boiska wielo-
funkcyjnego (koszy-
kówka, siatkówka, tenis

ziemny) oraz bieżni i
skate-parku. Całość
obiektu oświetlona
będzie 8 lampami
umożliwiającymi korzy-
stanie z obiektu w
godzinach wieczornych.

Wykonanie Orlika
ma nastąpić do końca
tego roku.

Ponad 150 rodzin
niepełnych, zastępczych
matek lub ojców, samo-
tnie wychowujących
dzieci, osób niepełno-
sprawnych z terenu
naszej gminy dostanie
komputery i darmowy
dostęp do internetu.
Wszystko dzięki - prze-
kraczającej 1 mln
200  tys.  zł - dotacji z
Unii Europejskiej
pozyskanej w ramach
działania „E-inclusion
zapobieganie wyklu-
czeniu cyfrowemu”.
Program "Internecik też

dla dzieci - etap IV"
uzyskał już pozytywną
ocenę i wkrótce roz-
pocznie się jego realiza-
cja. W ramach progra-
mu „Internecik też dla
dzieci” gmina dostar-
czyła już beneficjentom
488 zestawów kompu-
terowych oraz zainsta-
lowała 72 darmowe
punkty dostępu do in-
ternetu (w szkołach,
świetlicach). Według
prognoz, przetarg na IV
etap, zostanie ogło-
szony jeszcze przed
wakacjami, a więc real-

izacja projektu może
rozpocząć się wraz z
rokiem szkolnym.

To jednak nie
wszystko. W ramach II
etapu tego programu
gmina zaoszczędziła po
przeprowadzonym
przetargu prawie
700  tys. zł. Zazwyczaj
oszczędności należy
zwrócić do Instytucji

Wdrażającej, jednak
gmina wystąpiła z
prośbą o przeznaczenie
oszczędności dla kole-
jnych 70 osób spełnia-
jących kryteria. Władza
Wdrażająca Projekty
Europejskie taką zgodę
wyraziła - więc przetarg
dla kolejnych 70 osób
zostanie ogłoszony w
najbliższym terminie.

W gminie
Chełmiec działają obec-
nie 2 przedszkola finan-
sowane z funduszy unij-
nych, w ramach Progra-
mu Operacyjnego

Kapitał Ludzki. Przed-
szkola te mają swoją
siedzibę w Piątkowej (w
budynku Zespołu
Szkół), oraz w
Klęczanach (w budynku

Gminnego Ośrodka Kul-
tury). W chwili obecnej
buduje się kompleks
przedszkolny w Biczy-
cach Dolnych dla ponad
100 dzieci.

Przedszkole w
Klęczanach

Przedszkole w
Klęczanach prowadzone
jest przez Lokalną
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W dniu 14 lutego
br r., w Domu Weselnym
„Kaprys” odbył się cha-
rytatywny bal
walentynkowy, w
którym wzięło udział
ponad 130 osób. Orga-
nizatorami byli: Rada
Rodziców i Dyrekcja
Zespołu Szkół w Świni-
arsku im. bł. ks. Jerzego
Popiełuszki.

Celem balu było
wsparcie rehabilitacji
Joasi Mosurek - uczen-

nicy tutejszego gim-
nazjum, która uległa
wypadkowi 10 września
2011 r. i od tego czasu z
każdym dniem stara się
walczyć o życie.

W trakcie balu
odbyła się loteria
fantowa i aukcja
obrazów.

Uczestnicy balu
okazali szczodrość i
wrażliwość dzięki
czemu udało się uzbie-
rać blisko 26 tys. zł.

Charytatywny bal walentynkowy.

Grupę Działania
„Korona Sądecka”, przy
współpracy z gminą.
Swój projekt „Radosny
świat przedszkolaka”
realizuje od września
2010 roku. W czerwcu
projekt ten się kończy
(maksymalny czas pro-
jektu finansowanego z
funduszy europejskich
to 2 lata), więc aby
utrzymać przedszkole,
Lokalna Grupa działania
rozpoczęła poszu-
kiwanie alternatywnych
źródeł finansowania. W
ramach projektu przed-
szkole w Klęczanach
zostało wyposażone we
wszelkie materiały dy-
daktyczne, zabawki,
urządzenia, meble, a
pomieszczenia edu-
kacyjne zostały wyre-
montowane. Koszty za-
kupów i utrzymania
były w 100% pokryte ze
środków unijnych.

Przedszkole w
Piątkowej

Przedszkole w
Piątkowej „Bajkowe
Przedszkole” prowad-
zone jest przez Centrum
Edukacji „LINGUA”,
które to w 2011 roku
wystąpiło do gminy z
propozycją założenia
przedszkola. Centrum
Edukacji również
pozyskało dotacje z
Programu Operacyjnego
Kapitał Ludzki, ale nie
posiadało własnego
lokalu. Gmina Chełmiec
taki lokal udostępniła
przy szkole w
Piątkowej, przy czym
warunkiem udostępnie-
nia lokalu było jego
wyposażenie oraz za-
pewnienie utrzymania
przez okres 2 lat jako
punktu bezpłatnego.

Przedszkole w
Biczycach Dolnych

Przedszkole w
Biczycach Dolnych jest
obecnie w fazie budowy.
Według planu budowa
kompleksu przed-
szkolnego, oraz sali
gimnastycznej wraz z
przewiązką przy szkole
podstawowej ma za-
kończyć się w czerwcu
2011 roku. Zaprojek-
towane przedszkole
będzie mogło przyjąć
ponad 100 dzieci w
wieku 3 do 5 lat.
Wstępne zapisy do
przedszkola prowad-
zone były przez szkołę
podstawową w Biczy-
cach Dolnych i z
przekazanych informa-
cji wiemy że do końca
lutego wnioski złożyło
125 osób.

W związku z tak
dużym zaintereso-
waniem Gmina Cheł-
miec zamierza złożyć
wniosek na wypo-
sażenie oraz prowa-
dzenie przedszkola ze

środków unijnych,
przez okres 2 lat. Jeżeli
wniosek zostałby za-
akceptowany, to przed-
szkole w Biczycach
stałoby się najno-
wocześniejszym przed-
szkolem w regionie,
bowiem gmina mogłaby
się ubiegać o:
• wyposażenie całego

przedszkola w naj-
nowsze materiały
dydaktyczne;

• prowadzenie zajęć
dla dzieci z języka
angielskiego, ryt-
miki, plastyki, tańca;

• catering (śniadania,
obiady);

• prowadzenie zajęć z
logopedą, pediatrą,
psychologiem;

• organizację wyja-
zdów i wycieczek.

Oczywiście wszys-
tkie te elementy byłyby
w 100% finansowane z
funduszy unijnych.
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W Miasteczku
Galicyjskim i w
mieszczącym się tam
Dworze Szlacheckim z
Łososiny Górnej w dn.
30 stycznia 2012 r.
odbyło się otwarcie
wystawy uczestników
warsztatów o tematyce
z dziedzin rękodzieła
ludowego, sztuk
plastycznych i kuli-
nariów. W wernisażu
uczestniczyli: wójt
gminy, Przewodniczący
Komisji Oświaty i Kul-
tury Andrzej Tyrkiel.

W kilku grupach
tematycznych zapre-
zentowano ponad 160
prac z dziedzin: obrazy

na szkle, nastrojowe
malarstwo sztalugowe,
prace z koronki szy-
dełkowej, z koronki
klockowej oraz haft
tradycyjny. Wszystkie z
niezwykłą starannością
i dbałością wykończone,
pięknie i stosownie do
tematyki oprawione. W
zimowe popołudnie,
barwne bibułkowe
kwiaty, ułożone w
urocze kompozycje
ocieplają całą wystawę.

Cykl Spotkań z Chełmiecką Tradycją.

„ŹLE JEST ZMARNOWAĆ
MŁODOŚĆ,

A JUŻ CAŁKIEM GŁUPIO
ZMARNOWAĆ STAROŚĆ.”

(P. Kuncewicz)
21 stycznia br. w

Świniarsku uroczyście
obchodzono Dzień Seni-
ora. Emeryci, renciści i
zaproszeni goście
spotkali się w Zespole
Szkół w Świniarsku, by
spędzić ze sobą parę
miłych godzin. Wszys-
tkich zebranych powita-
li: Małgorzata Sadowy –
dyrektor Gminnego
Ośrodka Kultury w

Chełmcu oraz Wójt
Gminy Chełmiec –
Bernard Stawiarski.
Złożyli seniorom naj-
lepsze życzenia długich
lat w zdrowiu, szczęściu
i radości.

Do wszystkich dro-
gich Seniorów, wciąż
Młodych Duchem kie-
rujemy najserde-
czniejsze życzenia
zdrowia, pomyślności,
oraz szczęścia.

Po oficjalnych
przemówieniach był
czas na część
artystyczną i poczęs-
tunek. Przed seniorami

zaprezentował się
Zespół Pieśni i Tańca
„Świniarsko”, – który w
ten sposób zainau-
gurował obchody pię-
ciolecia istnienia
zespołu.

W sprawne fun-
kcjonowanie zespołu
angażuje się wielu
rodziców jak i również
ich opiekun Zbigniew
Mordarski.

Dzień Seniora w Świniarsku.
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10 kwietnia minie
2 rocznica katastrofy
polskiego samolotu pod
Smoleńskiem, w której
zginęła cała delegacja,
która leciała na
uroczystości upamię-
tnienia 70-tej rocznicy
mordu Katyńskiego. Po-
mimo upływu czasu, do
dzisiaj nie znamy
przyczyn tej tragedii,
oprócz wersji rosyjskiej
MAK i Komisji Millera –
obie wersje w części
podważone przez Insty-
tut Sehna w Krakowie.
Im bardziej chcemy
dociec prawdy, im
bardziej zagłębiamy się
we mgle smoleńskiego
lasu, tym więcej pojawia
się wątpliwości, czy
rzeczywiście była to
zwykła katastrofa. Czy
poznamy kiedykolwiek
prawdę, trudno dziś
odpowiedzieć. Niestety,
czas działa na
niekorzyść, gdyż zacie-
rają się ślady. W takich
sytuacjach zacny ks.
Bozowski zwykł
mawiać: Nie ma
przypadków, są tylko
znaki. Jeżeli nie był to
przypadek, to czy
możemy mówić o znaku
dla nas? Na pierwszy
rzut oka trudno coś
dostrzec, ale jeśli doko-
namy porównania tra-
gedii z 1940 i 2010r. co
do miejsca, czasu, osób
oraz manipulacji po tra-

gedii, to czy z tej mgły
nie wyłaniają się jakieś
znaki? Oczywiście może
ktoś zarzucić, że w
1940r. ilość ofiar była
dużo większa, ale nie
zapominajmy – wtedy
trwała okrutna wojna, a
dzisiaj żyjemy w pokoju.
Przykre jest to, że osoby
na wysokich stano-
wiskach i niektóre me-
dia, po katastrofie dały
się wplątać w całą
kampanię dezinforma-
cji, kłamstw, manipu-
lacji, co bardzo źle
świadczy o powadze
państwa polskiego.
Rzeczypospolita zawsze
powinna dbać o swoich
obywateli, a w szcze-
gólności – o godność i
honor najwyższych
rangą dostojników – i to
bez względu na sym-
patie polityczne. Po 10
kwietnia Rzeczpospolita
zapomniała jednak o
swoim obowiązku,
przez co wystawiliśmy
się – jako naród – na
pośmiewisko na arenie
międzynarodowej.
Szczytem hipokryzji
była publiczna wypo-
wiedź p. Kopacz w Se-
jmie jakoby... przekopy-
wano z całą staranno-
ścią ziemię...na głę-
bokość ponad jednego
metra… I tu się zgodzę z
Panią Marszałek, wszak-
że z jednym za-
strzeżeniem – zarówno

w 1940 jak i 2010 –
ziemię przekopały
rosyjskie spychy, ale
tylko po to, by ukryć
prawdę o tragedii.
Dlaczego sporej części
naszego społeczeństwa
trudno uwierzyć, że
była to zwykła katastro-
fa lotnicza? Skąd ta
nieufność i podejrzli-
wość? W swej historii
mieliśmy już kilka
takich zdarzeń, których
do dziś nie wyjaśniono.
Wystarczy wspomnieć
katastrofę nad
Giblartarem z udziałem
gen. Sikorskiego, śmierć
Bieruta w Moskwie, czy
zamach na Jana Pawła
II, na Placu św. Piotra 13
maja 1981 roku. My Po-
lacy, mamy jakieś dzi-
wne poczucie o ciągle
doznawanych krzyw-
dach, zapominamy na-
tomiast, że często
przyczyna tych naro-
dowych krzywd tkwi w
nas samych. Nie pamię-
tamy o przestrodze: ...
żadne królestwo
wewnętrznie rozdarte
się nie ostoi. Niestety,
mamy wiele przy-
kładów z naszej
przeszłości, że dla żądzy
władzy czy prywatnego
interesu „szlachta”
bratała się nawet z
naszymi śmiertelnymi
wrogami, aby „doko-
pać” swoim. Wystarczy
przywołać tak przecież

nieodległą przeszłość
PRL-u, zbrodniczą dzi-
ałalność PZPR i jej
służalczość wobec
Moskwy. Czy obecna
sytuacja wiele się różni
od tej za PRL? Chyba
tylko tym, że Moskwę
zamieniliśmy na Bruk-
selę, ale metody i cele
pozostały te same.

Cóż, przyjdzie nam
chyba jeszcze długo
czekać zanim
otrzymamy od Rosjan
wszystkie dowody
dotyczące katastrofy. W
sprawie mordu
katyńskiego, po 70-ciu
latach jeszcze nie
wszystkie dokumenty
dotarły do Polski…

Wkrótce będziemy
obchodzić też inną
bardzo ważną dla nas
Polaków rocznicę – 221.
rocznicę uchwalenia
Konstytucji 3 Maja.
Ustawa Rządowa za-
czynająca się od słów: W
imię Boga, w Trójcy
Świętej Jedynego ...
doprowadziła obóz
zdrady do takiej furii, że
przy pomocy naszych
wrogów pomogli skonać
Rzeczypospolitej.

Czy coś się zmieni-
ło od tamtych czasów?
Czy nie jest to dla nas
kolejny znak, że obóz
zaprzaństwa i zdrady w
naszym kraju zaczyna
sobie coraz śmielej
poczynać i nawet zbyt-
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W dniu 23 marca
b.r. w Dzienniku Pol-
skim ukazał się artykuł
zatytułowany „Podatki
lokalne jak gilotyna”, w
którym zostało zamie-
szczone porównanie
stawek podatków w re-
gionie, tj powiecie no-
wosądeckim – tabela z
danymi powyżej. Na tle

przedstawionego zesta-
wienia gmina Chełmiec
wypada bardzo dobrze,
gdyż ma stawki jedne z
najniższych w regionie
mimo, iż w 2012 roku
wzrósł podatek rolny
jak i podatek od
nieruchomości doty-
czący budynków po-
zostałych, tj. budynków

gospodarczych. Gmina
tym samym obciąża
lokalnych przedsiębior-
ców niską stawką poda-
tku od nieruchomości,
sprzyjając w ten sposób
inwestowaniu i rozwo-
jowi.

Podatek rolny w
gminie Chełmiec w 2012
rok wzrósł średnio o

97,08 % w wyniku
wzrostu cen żyta.
Podstawą ustalenia
podatku rolnego jest
średnia cena skupu
żyta, która za okres
pierwszych trzech
kwartałów 2011 roku,
stanowiąca podstawę
wymiaru podatku w
2012 roku wynosiła

nio się z tym nie kryje,
co widać choćby w
świetle coraz bardziej
agresywnego ataku na
Kościół Katolicki w
naszym kraju?

Czy znakiem dla
nas nie jest to, że es-
becy, ubecy, konfidenci,

jurgieltnicy zażywają
luksusów, a ich ofiary
żyją w biedzie lub
dawno zmarły?

Kard. Wyszyński
mówił: ”Ludzie mówią,
że czas to pieniądz, a ja
wam mówię – czas to
miłość”.

Oby dotarły te
słowa do świadomości
ludzi „obozu”, i niech to
będzie znakiem, że czas
to również, a może
przede wszystkim –
miłosierdzie.

Miłość do Ojczyzny
kosztuje, lecz zamiast ją

ofiarować, tak w
przeszłości jak i dziś,
„obóz” każe sobie za
patriotyzm płacić i to
zawyżoną stawkę.

Paweł
Bogdanowicz
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74,18 zł za kwintal.
Średnia cena skupu żyta
za okres pierwszych
trzech kwartałów 2010
roku, stanowiąca pod-
stawę wymiaru podatku
w 2011 roku wynosiła
37,64 zł za kwintal.
Nastąpił więc wzrost tej
ceny o 97,08 %, co
przełożyło się na taki
sam wzrost wymiaru
podatku rolnego na
2012 rok.

Do końca 2011
roku obowiązywało w

gminie Chełmiec
zwolnienie z podatku
od nieruchomości bu-
dynków gospodarczych
wykorzystywanych na
działalność rolniczą,
będących własnością
podatników, którzy po-
siadali grunty będące
użytkami rolnymi w ro-
zumieniu przepisów o
podatku rolnym. Zgod-
nie z obwieszczeniem
Ministra Finansów z
dnia 19 października
2011r. w sprawie

górnym granic stawek
kwotowych podatków i
opłat lokalnych w 2012r.
( Monitor Polski Nr 95,
poz. 961 z 25.10.2011r.)
stawka dla budynków
pozostałych ( budynki
gospodarcze mieszczą
się w tej kategorii)
została określona w
kwocie 7,36 zł.

Rada Gminy
Chełmiec Uchwałą nr
XIV/222/2011 z dnia 15
listopada 2011r. w
sprawie: ustalenia

wysokości stawek poda-
tku od nieruchomości –
uchwaliła stawkę od
budynków pozostałych
w kwocie 2,00 zł, to jest
znacznie niższą niż
wynika to z
przytoczonego wyżej
obwieszczenia Ministra
Finansów ( 7,36 zł).

Stanisław Sorys -
Wicemarszałek Woje-
wództwa Małopol-
skiego, dnia 22 lutego
2012 roku odwiedził
Gminę Chełmiec. Powo-
dem wizyty było pod-
pisanie umowy o dofin-
ansowanie „Budowy sali
gimnastycznej w Mar-
cinkowicach”. Na in-
westycję tą gmina
złożyła w 2009 roku
wniosek do Małopol-
skiego Regionalnego
Programu Operacyjnego
w ramach działania 6.2
Rozwój obszarów
wiejskich, schemat B:
Infrastruktura spo-
łeczna, w tym
edukacyjna i sportowa.
Wniosek ten przeszedł
ocenę formalną i mery-
toryczną i został zak-
walifikowany do dofina-
nsowania, jednak z po-

wodu wyczerpania
alokacji finansowej nie
mógł być zrealizowany
z środków europejskich.

Gmina Chełmiec
samodzielnie wybu-
dowała salę gim-
nastyczną, która jest
użytkowana od 2010
roku.

W 2011 roku Za-
rząd Województwa
Małopolskiego podjął
decyzję o przesunięciu
oszczędności w ramach
MPRO na działanie 6.2, a
więc budowę infra-
struktury sportowej w
gminach wiejskich.
Dzięki temu Gmina
Chełmiec pozyskała
dofinansowanie w
wysokości 1,3 mln.. zł.

Cała inwestycja
kosztowała przeszło
1,9  mln. zł., a więc
dofinansowanie wynio-

sło 70% wartości inwe-
stycji.

Marszałek Stani-
sław Sorys podpisując
umowę zaznaczył, że
Gmina Chełmiec akty-
wnie aplikuje o środki
europejskie, oraz że
środki te są właściwie
wykorzystywane. Wójt
Gminy Chełmiec
Bernard Stawiarski
podziękował za dotację i
stwierdził, że jeżeli się

uda to środki te zostaną
wykorzystane w 2012
roku na budowę trze-
ciego Orlika i Skate-
parku zlokalizowanego
przy zespole szkół w
Chełmcu.

Konferencja prasowa Wicemarszałka.
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Gminy coraz częś-
ciej zadłużają się ponad
miarę akurat w Chełm-
cu, dzięki racjonalnej
polityce finansowej nie
ma tego problemu, ale
co może być
lekarstwem na takie
zachowanie niektórych
samorządów?

Na życie ponad
stan nie ma innego
lekarstwa, jak powś-
ciągliwość. Warto
bowiem zwrócić uwagę,
co to naprawdę znaczy,
że gminy, czy państwo
się zadłużają. To nie
„gminy” się zadłużają,
ani „państwo” – tylko
zadłużani są obywatele.
Bo na jakiej zasadzie
lichwiarska międzyna-
rodówka pożycza rzą-
dowi? Jakie rząd daje jej
zabezpieczenie? Rząd
pożycza pieniądze pod
zastaw przyszłych poda-
tków – w przeciwnym
razie nie sprzedałby ani
jednej obligacji – a to

znaczy, że tak naprawdę
zastawia u lichwiarzy
przyszłe dochody włas-
nych obywateli. Inaczej
mówiąc – sprzedaje ich
lichwiarzom w niewolę.
Gmina – tak samo.
Ludzie we własnym in-
teresie powinni
hamować zadłużanie
sektora publicznego.

Podobny problem
istnieje w odniesieniu
do wciąż rosnącego
długu publicznego w
skali kraju, czy tutaj
działają takie same
mechanizmy jak w
gminach?

Tak właśnie
uważam.

W gminie
Chełmiec w dalszym
ciągu istnieje problem
wadliwie wykonanej
kanalizacji w miejsco-
wości Świniarsko. Zaj-
mują się tą sprawą od
lat organy państwowe,
m.in. prokuratura. Nie-
stety sprawa nadal stoi

w miejscu. Czy Pana
zdaniem takie funkcjo-
nowanie aparatu
sprawiedliwości gwa-
rantuje właściwą
ochronę dla poszkodo-
wanych?

Funkcjonowanie
wymiaru sprawiedli-
wości w Polsce z roku
na rok coraz bardziej się
pogarsza, budząc
podejrzenia, częściowo
chyba uzasadnione, że
wymiar sprawiedli-
wości, a przynajmniej
jego część, stanowi
ważny segment
przestępczości zorga-
nizowanej. Takie są
uboczne skutki
wyłączenia wymiaru
sprawiedliwości spod
lustracji w przeszłości i
tolerowania władzy
bezpieczniackich watah
nad państwem.

Będąc na Sądec-
czyźnie gościł Pan też w
naszej gminie. Jakie są
Pańskie wrażenia po

spotkaniu z wójtem i
samorządowcami?

To były kontakty
bardzo powierzchowne,
takie kurtuazyjne, więc
trudno mi wyciągać
jakieś daleko idące
wnioski. Mogę tylko
powiedzieć, że odnio-
słem wrażenie, iż samo-
rządowcy rzeczywiście
chcą coś dobrego zrobić
dla swoich gmin, że
chcą pozostawić po
sobie jakiś trwały ślad,
który przeżyłby ich sa-
mych. To ładna ambicja
i wypada im życzyć, by
ją realizowali ze zrozu-
mieniem sytuacji i
uwarunkowań. Z roz-
mów m.in. z wójtem
gminy Chełmiec odnio-
słem wrażenie, że
dobrze różne sytuacje
rozumie. Czegóż chcieć
więcej?

Stanisław Andrzej
Michalkiewicz (ur. 8 lis-
topada 1947 w Lublinie)
– polski prawnik,
nauczyciel akademicki,
sędzia Trybunału Stanu,
eseista, publicysta i
autor książek o
tematyce społeczno-
politycznej. Działacz
opozycji w PRL. Współ-
założyciel Unii Polityki
Realnej.

Wykładowca w
Wyższej Szkole Sto-
sunków Międzynaro-
dowych i Amery-
kanistyki w Warszawie
oraz Wyższej Szkole
Kultury Społecznej i
Medialnej w Toruniu.

Stanisław Michalkiewicz.
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Jak plan zmienił
się w rzeczywistość -
chełmiecka strategia
rozwoju gminy .

Wprawdzie stra-
tegię rozwoju gminy
Chełmiec pisał
zewnętrzny zespół
autorski, ale odbyło się
to przy dużym udziale
mieszkańców, Rady
Gminy i pracowników
Urzędu Gminy. Opra-
cowania dokumentu
dokonał Regionalny
Ośrodek Usług
Spółdzielczych w
Krakowie. W 2007 roku
plany strategiczne
mocno skorygowano –
zwłaszcza w zakresie
inwestycji. Od tego
czasu systematycznie są

one wdrażane w życie.
- U podstaw

decyzji rozpoczęcia
działań aktualizacyj-
nych w zakresie
strategii rozwoju gminy

Chełmiec, znalazło się
kilka powodów – mówi
wójt, Bernard

ZREALIZOWANE OD 2007 ROKU STRATEGICZNE CELE ROZWOJOWE I NAJWIĘKSZE ZADANIA GMINY
CHEŁMIEC

I. CEL STRATEGICZNY: POPRAWA JAKOŚCI ŻYCIA MIESZKAŃCÓW (inwestycje sportowe, inwestycje w
edukację i oświatę, inwestycje w kulturę, inwestycje w zabytki, inwestycje w bezpieczeństwo publiczne
mieszkańców, inwestycje w dziedzictwo przyrodnicze, inwestycje dla mieszkańców) :
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Stawiarski. - Wśród nich
należy przede wszyst-
kim wymienić konie-
czność dostosowania
dotychczas wykorzysty-
wanych narzędzi stra-
tegicznego zarządzania
gminą do standardów
programowania rozwoju
stosowanych w ramach
polityki regionalnej
Unii Europejskiej, a
wdrażanych w Polsce w
okresie prac nad aktu-
alizacją strategii.

W efekcie – mając
na uwadze potencjał
gospodarczy i naturalne
walory środowiska za-
łożono, że rozwój gos-
podarczy gminy będzie
następował w trzech
kierunkach:

1. Intensywnego
rozwoju małej i średniej
przedsiębiorczości, na
którą będzie silnie
oddziaływać miasto
Nowy Sącz, we wsiach
zakwalifikowanych do I
strefy.

2. Rozwoju rolnict-
wa specjalizującego się
w uprawach sadowni-
czych, ogrodniczych,
warzywniczych, chowie
zwierząt i prze-
twórstwie rolno-spoży-
wczym, przy jedno-
cześnie rozwijających
się kierunkach pozarol-
niczych źródeł docho-

du, szczególnie we
wsiach zakwalifikowa-
nych w tym opracow-
aniu do II strefy.

3. Rozwój rekreacji
i turystyki z dominu-
jącymi tymi funkcjami
we wsiach: Świniarsko,
Kurów, Krasne Potockie,

Wielogłowy, Rdziostów,
również w miejsco-
wościach zaliczonych
do II strefy.

Dużego zaanga-
żowania będzie
wymagać dbałość o
podnoszenie stopnia
wykształcenia społe-
czeństwa, ciągłe i sys-
tematyczne pod-

noszenie kwalifikacji
mieszkańców – dodaje
wójt Stawiarski. Chodzi
nam zwłaszcza o grupy
osób o wykształceniu
podstawowym i za-
wodowym, a stanowią
one 82,4% ogółu lud-
ności gminy.

Największym osią-
gnięciem jest remont i
budowa prawie 140
kilometrów dróg od
2007 roku. Zadanie to
było głównym celem
szczegółowym i wpisy-
wało się w drugi cel
strategiczny rozwoju
gminy. Kolejne inwesty-
cje, które często
realizowane były przy
pomocy funduszy
europejskich, wpisy-
wały się w co najmniej
jeden cel strategiczny.
Można więc powiedzieć,
że założenia wpisane w
strategię zostały wyko-
nane, dzięki czemu
poprawa życia mie-
szkańców gminy jest
widoczna – informują
władze gminy Chełmiec
w danych na temat
realizacji strategicznych
celów rozwojowych.

II. CEL STRATEGICZNY: ROZWÓJ GOSPODARCZY I POPRAWA BYTU MIESZKAŃCÓW (inwestycje
drogowe, inwestycje kanalizacyjno-wodociągowe, inwestycje w spółki gminne, inwestycje inne):



www.chelmiec.pl Nr 1 styczeń-marzec 201216

Chełmiecki
III. CEL STRATEGICZNY: PROMOCJA GMINY (poprawa obsługi mieszkańców, poprawa komunikacji
między podmiotami gminy, inwestycje w strony internetowe i multimedialne, opracowywanie
publikacji, projekty partnerskie, projekty związane z Kapitałem Ludzkim):

Od kwietnia b.r.
uruchomiona zostanie
stołówka gminna w
miejscowości Klęczany
w strukturach Zakładu
Gospodarki Komunalnej
i Mieszkaniowej. W
stołówce przygotowy-
wane będą posiłki jed-
nodaniowe dla blisko
1000 dzieci ze szkół
podstawowych i gim-
nazjalnych z gminy
Chełmiec. W nowo ot-
wartej stołówce zatrud-
nionych zostało 11 osób
w tym Kierownik
Stołówki, Dietetyk,
Księgowa, Szef Kuchni,
Kucharz, cztery osoby
pomocy kuchennej oraz
dwóch kierowców.
Posiłki dla dzieci ze
szkół będą przygotowy-
wane w stołówce w
Klęczanach, a następnie

rozwożone w specjal-
nych termosach do
szkół, w których znaj-
dują się punkty
wydawania posiłków. W
każdej szkole wydawa-
niem posiłków zajmuje
się odpowiednio do tego
przeszkolona osoba.

Nowo otwarta
stołówka gminna w
Klęczanach nie jest je-
dynie pomieszczeniem,
gdzie znajdują się stoły,
kotły, patelnie czy inne
akcesoria kuchenne, ale
stanowi ona punkt, w
którym dba się o wyso-
ką jakość przygotowy-
wanych potraw. W
kuchni będą przygo-
towywane posiłki
odpowiednie dla szkół
pod względem kalo-
ryczności i wartości
odżywczych. Menu

zostało sporządzone we
współpracy z dietety-
kiem żywności według
ściśle przestrzeganych
zasad i norm żywno-
ściowych odpowiednich
dla dzieci.

Troszcząc się o
odpowiednie żywienie
naszych dzieci
będziemy mieć
pewność, iż rozwijają

się one prawidłowo pod
względem fizycznym i
umysłowym, a nauka i
czas spędzony w szkole
będzie przyjemniejszy i
mniej męczący dla
naszych pociech.

Stołówka w Klęczanach.
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W Gazecie
Krakowskiej dnia 10
lutego br. roku ukazał
się artykuł: „PKS od lat
na wstecznym biegu”, a
w nim informacja że
„Zainteresowana po-
czątkowo przejęciem
firmy gmina Chełmiec
się wycofała”

Nie jest prawdą, że
gmina Chełmiec się
wycofała z zamiaru
przejęcia PKS w Nowym
Sączu. Od samego
początku tj od maja
2011 roku gmina
wykazywała zainte-
resowanie przejęciem
firmy.

W dniu 15 lutego
b.r. zostało wysłane
kolejne pismo wójta
Gminy Chełmiec do
Pana Witolda Latuska -
Członka Zarządu Wo-
jewództwa Małopol-
skiego o następującej
treści:

„W związku z informa-
cjami, które ukazały się w
mediach lokalnych, jakoby
gmina Chełmiec wycofała się
z przejęcia firmy PKS S.A.,
Nowy Sącz informuję, iż pro-
pozycja gminy Chełmiec
przedstawiona w piśmie z
dnia 3 sierpnia 2011 jest jak
najbardziej aktualna".

Należy przypom-
nieć, że Województwo
Małopolskie przejęło

nieodpłatnie 100 % akcji
Skarbu Państwa w no-
wosądeckim PKS-ie w
2008 roku. Od tego
czasu sytuacja firmy
zdecydowanie się
pogorszyła, zwiększyło
się kilkakrotnie za-
dłużenie firmy, co
potwierdza podjęta
przez właściciela PKS
decyzja o jego likwidacji
tj. zwolnieniu pra-
cowników oraz
sprzedaży majątku
spółki.

Przedłożona Za-
rządowi Województwa
Małopolskiego pro-
pozycja gminy Chełmiec
przejęcia firmy PKS S.A.
Nowy Sącz za symboli-
czną opłatą jest o wiele
bardziej korzystna (za-
kłada kontynuację do-
tychczasowej działal-
ności), niż likwidacja
przedsiębiorstwa.
Należy podkreślić, że
symboliczna opłata, o
której mowa w pro-
pozycji gminy
Chełmiec, nie oznacza
nieodpłatnego przejęcia
i jest uzależniona od
wyceny wartości przed-
siębiorstwa, jego sytu-
acji majątkowo-finan-
sowej, w tym wysokości
zadłużenia, posiada-
nych nieruchomości itp.

Brak odpowiedzi
na propozycje gminy

Chełmiec co do przeję-
cia PKS-u może ozna-
czać, że właściciel PKSu
od samego początku
miał zupełnie inne
zamiary co do
przyszłości tego przed-
siębiorstwa. Przejęcie
przez gminę i za-
pewnienie ciągłości
działania PKS-u byłoby
silną konkurencją dla
istniejący prywatnych
przewoźników. Doda-
tkowo podjęcie przez
PKS współpracy lub

nawet połączenie z MPK
Nowy Sącz, mogłoby
stworzyć jedyną w re-
gionie kompleksową
ofertę przewozową za-
równo na terenie miasta
Nowy Sącz jak i
okolicznych gmin.

Zainteresowanie
gminy przejęciem
spółki w całości jest
nadal aktualne mimo
podjętej przez akcjona-
riuszy PKS-u decyzji o
likwidacji.

Z OSTATNIM WSPOMNIENIEM

" ...Żyłam krótko, choć żyć chciałam.
Bóg mnie wezwał, iść musiałam."

22 lutego 2012 r. pożegnaliśmy naszą
koleżankę Janinę Stanek, sołtys wsi
Boguszowa.

W naszej pamięci na zawsze
pozostanie wzorowa matka, żona,
pogodna, wrażliwa na cudze problemy,
pełniąca obwowiązki sołtysa od kilku lat.
Odeszła od nas mając zaledwie 53 lata.

Smutek, żal i cierpienie
Po sobie zostawiłaś.
I chociaż tak króciutko
Dziękujemy Ci, że z nami byłaś!.

Koleżanki i koledzy sołtysi
Rada Gminy, Wójt
i pracownicy urzędu
z Gminy Chełmiec
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W dniu 29 lutego
2012 r. radni Gminy
Chełmiec podjęli uch-
wały o likwidacji dwóch
szkół tj. Szkoły Podsta-
wowej w Boguszowej
oraz Szkoły Podsta-
wowej w Niskowej. Pod-
jecie uchwał poprzedzo-
ne zostało prze-
prowadzeniem kon-
sultacji społecznych
oraz wystąpieniem o
uzyskanie opinii
wymaganych przepisa-
mi prawa zarówno od
związków zawodowych
działających w szkołach
jak i od Małopolskiego
Kuratora Oświaty w
Krakowie. Należy zazna-
czyć, iż do dnia sesji
kiedy podejmowana
była uchwała o
likwidacji, wpłynęła je-
dynie opinia od kurato-
ra, w której pozytywnie
zostały ocenione
wnioski o likwidację
szkół.

Konsultacje spo-
łeczne przeprowadzone
zostały 08 lutego 2012 r.
w Niskowej oraz 09 lut-
ego 2012 r. w
Boguszowej przez
Dyrektor ZOEAS-u Pan
Artur Rola, w których
uczestniczyli oprócz
licznie zgromadzonych
mieszkańców wsi, wójt
Gminy Pan Bernard
Stawiarski, Przewod-
niczącym Rady Gminy
Pan Jan Bieniek oraz

radni. Tematem kon-
sultacji było m.in.
przedstawienie przy-
czyn, dla których organ
prowadzący szkoły wys-
tąpił z inicjatywą
likwidacji szkół z dniem
31 sierpnia 2012 r. oraz
przedstawienie infor-
macji o miejscu konty-
nuowania nauki przez
dzieci z likwidowanych
szkół i informacji na
temat dowozu dzieci do
szkół.

Jak się okazało
jedno spotkanie nie
wystarczyło, aby
rozwiać wszystkie wąt-
pliwości lub odpowie-
dzieć na wszystkie py-
tania, a wręcz prze-
ciwnie spowodowało
lawinę domysłów i
przekazywania nie-
prawdziwych informa-
cji. Doprowadziło to, z
inicjatywy dyrekcji
likwidowanych szkół,
do przeprowadzenia
kolejnych spotkań ze
społecznością likwido-
wanych szkół w których
uczestniczyli zainte-
resowani radni.

Przesłankami
które zadecydowały o
likwidacji szkół to m.in.,
w przypadku Szkoły
Podstawowej w Bogu-
szowej, wskaźniki de-
mograficzne w roku
szkolnym 2011/2012,
kiedy to do szkoły
uczęszczało 33 uczniów,

w tym 3 do przedszkola,
a 30-cioro do szkoły
podstawowej. Zajęcia
odbywają się systemem
klas łączonych. Prze-
prowadzone analizy
wykazały, że taki stan
utrzymuje się od kilku
lat, a w latach następ-

nych w tym zakresie
sytuacja nie ulegnie
poprawie. W latach 2008
oraz 2009 w Boguszowej
nie urodziło się żadne
dziecko, ponadto
spośród 33 uczniów,
tylko 9 uczniów z
Boguszowej uczęszcza
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do szkoły, pozostali to
uczniowie zamieszkali
w Paszynie. Istotną
kwestią przy podjęciu
decyzji były również
względy ekonomiczne.
Z wyliczeń za rok 2011
wynika, że koszt utrzy-
mania 1 ucznia wynosi
15.553 zł przy kwocie
subwencji na ucznia
wynoszącej 4.717 zł na
cały rok 2011. Ucznio-
wie likwidowanej
placówki uczęszczać
będą do Zespołu Szkół w
Piątkowej, która jest
szkołą obwodową dla
uczniów gimnazjum
zamieszkałych w
Boguszowej.

Natomiast głów-
nym powodem podjęcia
decyzji o likwidacji
szkoły w Niskowej było
niedostosowanie bu-
dynku do standardów
edukacyjnych, budynek
szkoły jest obiektem
stuletnim, wymagający
ciągłych remontów oraz
zagrożony zalaniami
wód gruntowych pod-
czas intensywnych
opadów deszczu. Sytu-
acja demograficzna
również nie jest opty-
mistyczna ponieważ
dane z ostatnich 10 lat
pokazują tendencje
spadkową urodzeń. W
roku szkolnym
2011/2012 do szkoły
uczęszcza 45 dzieci z
czego do przedszkola
uczęszczało 9-ciu sześ-
ciolatków i pięci-
olatków, a zajęcia odby-
wają się w systemie klas

łączonych. Warto też
zwrócić uwagę, że na
72 dzieci zameldowa-
nych w miejscowości
Niskowa 18 uczniów
obowiązek szkolny
realizuje w innych
szkołach. Nie bez zna-
czenia w podjęciu
decyzji przez radnych
miał fakt, że w czerwcu
2012 r. oddany zostanie
do użytku najno-
wocześniejszy kom-
pleks obiektów przy
Szkole Podstawowej w
Biczycach Dolnych, w
którego skład wejdą
min. przedszkole oraz
sala gimnastyczna z za-
pleczem socjalnym,
gdzie uczęszczać będą
mogli uczniowie ze
Szkoły Podstawowej w
Niskowej. W przypadku
Niskowej koszt utrzy-
mania jednego ucznia
wynosi 12.498 zł przy
wysokości subwencji
tak jak w Boguszowej.

Na spotkaniach z
mieszkańcami poza ar-
gumentami przema-
wiającymi za likwidacją
szkoły z inicjatywy
wójta i radnych przed-
stawiona została możli-
wość dalszego prowa-
dzenia szkoły niepub-
licznej przez rodziców
w postaci stowarzy-
szenia. Ponadto wójt
zadeklarował wszelaką
pomoc pod względem
finansowym jak i or-
ganizacyjnym przy za-
wiązaniu stowar-
zyszenia. Prowadzenie
szkoły przez rodziców

spowoduje znaczące
zmniejszenie kosztów
utrzymania szkoły. W
chwili obecnej jedynie
społeczność wsi
Niskowa podjęła dzia-
łania zmierzające do ut-
worzenia stowarzy-
szenia.

Według danych z
Ministerstwa Edukacji
Narodowej zmiana w
sieci szkolnej jest natu-
ralną konsekwencją
między innymi niżu
demograficznego, a
proces likwidacji szkół
postępuje znacznie
wolniej niż zmiana
liczby uczniów. Na
przestrzeni ostatnich 5
lat liczba uczniów
zmalała o prawie 20%
natomiast liczba szkól o

niecałe 6%. W Gminie
Chełmiec w roku 2005
do szkół uczęszczało
4204 dzieci natomiast w
2011 roku 3883 dzieci,
co stanowi spadek o 321
dzieci. Konsekwencją
takiego spadku urodzeń
jest zwiększenie
kosztów utrzymania
szkół, gdyż wysokość
wypłacanej subwencji
dla gminy uzależniona
jest przede wszystkim
od ilości uczęszczają-
cych dzieci czego kon-
sekwencją jest
likwidacja dwóch szkół.
W roku 2011 całkowite
koszty na oświatę bez
inwestycji wyniosły
29.539.815 zł przy
otrzymanej subwencji w
wysokości 25.950.454 zł,
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co dało różnice na
minus w wysokości
3.589.361 zł. Natomiast
licząc z wydatkami in-
westycyjnymi różnicę
należy powiększyć o
kwoty inwestycji oświa-
towych i sportowych,
które w 2011 roku
wyniosły 5.329.089 zł.
Sytuację w oświacie
przedstawiają następu-
jące wykresy:
• liczba dzieci uczę-

szczających do szkół,
• liczba zatrudnionych

nauczycieli w prze-
liczeniu na pełen
etat,

• wydatki inwesty-

cyjne na oświatę,
• całkowite wydatki na

oświatę oraz wyso-
kość subwencji
oświatowej,

• koszt utrzymania 1
ucznia w 2011 roku.

Z przedstawionych
wykresów wynika, że
obserwuje się od 2005
roku stopniowy spadek
liczby uczniów
uczęszczających do
szkół, przy prawie
niezmienionym pozio-
mie liczby nauczycieli.
W ostatnich kilku latach
gmina poniosła znaczne
wydatki związane z in-
westycjami w oświacie,

w tym: rozbudowa
szkół, a przede wszys-
tkim budowa sal gim-
nastycznych i hal spor-
towych. Biorąc pod
uwagę wykres, który
przedstawia wydatki
ogółem na oświatę jak i
wysokość otrzymanej
subwencji; widać
zwiększający się deficyt,
tj. gmina więcej wydaje
na oświatę niż
otrzymuje subwencji z
Budżetu Państwa, co
powoduje konieczność
wydatkowania przez
gminę środków włas-
nych. Jeden z przed-
stawionych wykresów

pokazuje koszt utrzy-
mania jednego ucznia w
poszczególnych szko-
łach na podstawie da-
nych za 2011 rok. Z tego
wykresu widać, iż pod
względem wysokości
ponoszonych kosztów
najgorzej sytuacja
przedstawia się w
Szkołach Podstawowych
w Niskowej oraz
Boguszowej, co uzasa-
dnia podjęcie przez
radnych decyzji o
likwidacji tych szkół.

Od 2007 roku
gmina Chełmiec (jako
jedna z nielicznych
gmin w Polsce) czynnie
wspiera inicjatywy w
dziedzinie kultury
fizycznej i sportu oferu-
jąc swoim mieszkańcom
rozbudowany kalendarz
imprez sportowych, ale
przede wszystkim fina-
nsując budowę i moder-
nizację obiektów in-
frastruktury sportowej.
W ciągu ostatnich pię-
ciu lat na terenie gminy
powstało aż sześć
nowych pełnowymia-
rowych sal sportowych i
dwie nowe hale. Już
funkcjonują dwa boiska
wielofunkcyjne „Orlik”,
a trzecie jest projekto-
wane. W Trzetrzewinie
wybudowano oświe-
tlone boisko sportowe z
zapleczem, a w tej

chwili budowane jest
boisko ze sztuczną na-
wierzchnią, ogrodze-
niem i oświetleniem
solarnym w Biczycach
Dolnych. Gmina
Chełmiec umożliwia
także wszystkim zaint-
eresowanym wynajem
tych obiektów sportow-
ych.

Przed feriami
uruchomiono, pierwsze
tego typu w regionie,
kryte lodowisko –
rolkowisko, przy
którym w niedługim
czasie powstanie skate
park. Dla najmłodszych,
jeszcze w tym roku,
uruchomionych zosta-
nie, aż 16 placów zabaw,
wyposażonych w nowo-
czesne i bezpieczne
sprzęty.

Gmina wspiera
również siedem klubów

piłkarskich działających
na terenie siedmiu
miejscowości w gminie
Chełmiec, przeznacza-
jąc corocznie pokaźne
sumy na ich bieżącą
działalność. Od zeszłego
roku w III lidze, działa
finansowany również
przez gminę, zespół sia-
tkówki kobiet "Iskry
Chełmiec".

Na stronie
www.sport.chelmiec.pl,
prowadzonej przez

działający od roku
Wydział Sportu i
Rekreacji, na bieżąco
można sprawdzić
wszystkie wydarzenia
sportowe na terenie
gminy Chełmiec.

Skrót wydarzeń
sportowych na terenie
gminy Chełmiec:
1. 10 marca na Hali

Sportowej w Świ-
niarsku zakończono
sezon „Ligi
Chełmieckiej Piłki

Zakończenie rozgrywek w siatkówkę.
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Halowej +16”, kate-
gorii Pro & Medium.
Udział w rozgry-
wkach łącznie wzięły
aż 32 zespoły. W kat-
egorii Medium po
złoto sięgnęli
reprezentanci Baz-
Pal'u wygrywając w
finale z Sączersami
II, trzecią lokatę wy-
walczyli zawodnicy
Farbol'u. Rywalizacja
w kategorii Pro
wygrał zespół Mar-
Bud Moszczenica,
ogrywając Racovinę
Recruta. Brąz
zdobyli gospodarze -
LKS Świniarsko.
Zwycięzcą w poje-
dynku o Super
Puchar był zespół
zwycięzcy kategorii
Medium - Baz-Pal,
wygrywając jed-
nocześnie podwójną
koronę zawodów.

2. 24 stycznia na hali
sportowej w Zespole

Szkół w Piątkowej
odbyły się z kolei za-
wody międzygminne
w koszykówce Gim-
nazjum (chłopcy i
dziewczęta). W za-
wodach udział
wzięły najlepsze
drużyny z gmin Po-
degrodzie, Chełmiec,
Kamionka Wielka
oraz Łososina Dolna.
Bardzo dobrze
wypadli chłopcy
reprezentujący szko-
łę w Chełmcu którzy
wygrali wszystkie 3
mecze z Tęgoborzą,
Kamionką Wielką
oraz Brzezną
uzyskując awans do
Mistrzostw Powiatu
Nowosądeckiego.

3. Przez dwa dni 19 i 23
stycznia w sali
Szkoły Podstawowej
w Marcinkowicach
odbywały się Mis-
trzostwa Gminy
Chełmiec w mini sia-

tkówce chłopców i
dziewcząt Szkół
Podstawowych. Ry-
walizowało 14 szkół.
Wśród dziewcząt
wygrała drużyna z
Paszyna przed Mar-
cinkowicami, Trze-
trzewiną oraz 
Chełmcem. Nato-
miast wśród chłop-
ców najlepszą
okazała się drużyna
z Trzetrzewiny
przed Marcinkowi-
cami, Klęczanami
oraz Chełmcem.

4. 31 stycznia na Hali
Sportowej w
Piątkowej odbył się
dzień finałowy „Ligi
Chełmieckiej Sia-
tkówki kat. męskiej
+16”. Wielki finał to
starcie pomiędzy
Grigory Grybów, a
Debeci Nowy Sącz.
Debeci Nowy Sącz po
zwycięskim spot-
kaniu zostali mis-

trzami sezonu
2011/2012 „Ligi
Chełmieckiej Sia-
tkówki +16”.

5. 9 marca w Zespole
Szkół w Trze-
trzewinie odbył się I
zjazd „Ligi
Chełmieckiej Sia-
tkówki Szkół”, klas
podstawowych 4 – 6
dziewcząt. W rywal-
izacji udział wzięło
11 placówek szkol-
nych z terenu Gminy
Chełmiec podzielo-
nych na dwie grupy.
Awans do dalszej
fazy play-off
uzyskały po dwie
najlepsze drużyny.
Gospodarze Trze-
trzewina w finale
pokonali zespół z
Marcinkowic. Brąz
wywalczyły zawod-
niczki z Paszyna,
wygrywając w
meczu o 3 miejsce ze
Świniarskiem.

Wszystko wskazuje
na to, że wniosek pn.:
”Rozbudowa gospodarki
wodno-ściekowej na
terenie Gminy
Chełmiec”, złożony w
2011 roku do Urzędu
Marszałkowskiego
Województwa
Małopolskiego w
ramach PROW 2007-
2013, uzyska
dofinansowanie o
wartości 50 %
wszystkich środków
netto wydanych na ten
cel. Jeżeli te informacje

zostaną potwierdzone
to będzie to największa
od lat inwestycja
wodno-kanalizacyjna na
terenie naszej gminy.

W Urzędzie Gminy
Chełmiec, w dniu 26.03.
br. otworzone zostały
oferty przetargowe na
zadania objęte w/w
wnioskiem tj.:
• budowa kanalizacji

sanitarnej w
Piątkowej;

• rozbudowa sieci
kanalizacji sanitar-
nej w miejsco-

wościach Biczyce
Dolne i Biczyce
Górne;

• rozbudowa wodo-
ciągu komunalnego
w miejscowościach
Klęczany i Mar-
cinkowice;

• rozbudowa sieci
wodociągowej w
miejscowościach
Paszyn, Boguszowa i
Piątkowa.

Przetarg wypadł
niezwykle korzystnie
dla zamawiającego –
gminy Chełmiec.

Najtańsze oferty
przetargowe na
wszystkie zadania są
niemal o połowę niższe
niż zakładał kosztorys
inwestorski, wszystkie
zadania wycenione
zostały na kwotę ok. 6,3
mln zł.

W ramach całego
projektu planuje się
wykonać 9 km
kanalizacji i 18,4 km
wodociągów.
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Pozyskiwaniem
środków unijnych w
gminie Chełmiec zaj-
muje się specjalnie do
tego utworzony Wydział
Projektów Unijnych w
strukturze Urzędu
Gminy Chełmiec. Efek-
tem pracy wydziału jest
pozyskanie przez gminę
w latach 2007-2011
blisko 31 mln zł dotacji
ze środków unijnych
oraz ze źródeł kra-
jowych.

Wśród naj-
ważniejszych pozyska-
nych dotacji należy
wymienić:

- 9 mln zł z MSWiA
na usuwanie skutków
powodzi w infrastruk-
turze gminnej. Z
pozyskanych środków
remontowane były zni-
szczone w wyniku po-
wodzi drogi gminne. I
tak w roku 2007 gmina
otrzymała 350 tys. zł, w
2008 roku ponad 1 mln
zł, w 2009 roku ponad 2
mln zł, w 2010 roku
blisko 3,5 mln zł a w
2011 r. 2 mln zł.

- 3,6 mln zł na
realizację Lokalnej
Strategii Rozwoju w
ramach osi LEADER Pro-
gramu Rozwoju Obsza-
rów Wiejskich na lata
2007-2013 przez Sto-
warzyszenie Rozwoju
Gminy Chełmiec -
Lokalna Grupa Dzia-

łania, którego człon-
kiem założycielem jest
m.in. Gmina Chełmiec.

- 4 mln zł na reali-
zację projektu pt.
„Aktywnie w
przyszłość” w ramach

Programu Operacyjnego
Kapitał Ludzki w
partnerstwie z Powi-
atem Nowosądeckim -
liderem projektu. War-
tość całego projektu to
kwota blisko 11 mln zł.
Wsparciem zostaną
objęci uczniowie 18
szkół gimnazjalnych z
terenu powiatu nowo-
sądeckiego w tym z
siedmiu gimnazjów z
gminy Chełmiec.

- 4,6 mln zł na
realizację projektu „In-
ternecik też dla dzieci –
etap I, II, III”. Pieniądze
pochodzą ze środków
unijnych – PO In-

nowacyjna Gospodarka
działanie 8.3 prze-
ciwdziałanie wyklu-
czeniu społecznemu.

W sumie, z dar-
mowego sprzętu oraz
dostępu do internetu

korzystać będzie na
terenie gminy 466
rodzin – czyli ok. 1800
osób. Całkowita kwota
przeznaczona na realiz-
ację 3 etapów to 5,38
mln złotych, z czego
niemal 4,6 mln zł
pochodzi ze środków
unijnych.

- 2,3 mln zł -
dofinansowanie pro-
jektu budowy hali spor-
towej w Świniarsku
zostało przyznane w
ramach Małopolskiego
Regionalnego Programu
Operacyjnego na lata
2007 – 2013, Działanie
6.2. Rozwój obszarów

wiejskich. Koszt in-
westycji to kwota blisko
3,3 mln zł, z czego pon-
ad 2,3 mln stanowi
dotacja z Unii
Europejskiej.

- 1,3 mln zł - pro-

jekt gminy Chełmiec –
Gminnego Ośrodka
Pomocy Społecznej w
Chełmcu pod nazwą
„Mój sukces w moich
rękach – program akty-
wizacji zawodowej w
gminie Chełmiec”
realizowany w ramach
Programu Operacyjnego
Kapitał Ludzki 2007-
2013, współfinansowany
ze środków Unii
Europejskiej w ramach
Europejskiego Funduszu
Społecznego. Celem
ogólnym projektu jest
zwiększenie aktywności
społeczno-zawodowej
97 niepracujących
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kobiet z gminy
Chełmiec, będących kli-
entami pomocy
społecznej. Projekt skie-
rowany jest do kobiet w
wieku aktywności za-
wodowej, korzystają-
cych ze świadczeń
pomocy społecznej,
niepracujących, zagro-
żonych wykluczeniem
społecznym ze względu
na brak pracy.

- 1,3 mln zł dotacji
z Generalnej Dyrekcji
Dróg i Autostrad w
Krakowie do budowy
chodników przy drodze
krajowej nr 28 w
miejscowościach
Chełmiec, Biczyce Dol-
ne, Trzetrzewina.

- 1,2 mln zł dotacji
z Urzędu Marszał-
kowskiego do budowy
hali sportowej przy
Zespole Szkół w
Piątkowej w ramach
„Programu rozwoju
bazy sportowej wo-

jewództwa małopol-
skiego”. Środki na dot-
ację pochodzą z Mini-
sterstwa Sportu i
Turystyki z Funduszu
Rozwoju Kultury
Fizycznej. Koszt całej
inwestycji to prawie 6
mln zł.

- 750 tys. zł - Sto-
warzyszenie Rozwoju
Gminy Chełmiec w
partnerstwie z gminą
Chełmiec uruchomiło
punkt przedszkolny w
siedzibie GOK w
Klęczanach, utworzony
w ramach projektu „Ra-
dosny świat przed-
szkolaka”, a współfina-
nsowanego przez Unię
Europejską ze środków
Europejskiego Funduszu
Społecznego w ramach
Programu Operacyjnego
Kapitał Ludzki, Poddzia-
łanie 9.1.1.

- 700 tys. zł dotacji
do budowy kompleksu
boisk „Moje boisko - Or-

lik 2012” w Świniarsku.
333 tys. zł dotacji
pochodzi ze środków
Ministerstwa Sportu i
Turystyki i 333 tys. zł ze
środków budżetu Wo-
jewództwa Małopol-
skiego.

- 700 tys. zł ze
środków unijnych Pro-
gramu Rozwoju Obsza-
rów Wiejskich 2007-
2013 działanie „Odnowa
i rozwój Wsi” została
sfinansowana i za-
kończona realizacja za-
dania „Modernizacja i
wyposażenie świetlic
wiejskich w
miejscowościach Wielo-
pole, Kurów i Kunów na
terenie Gminy
Chełmiec” oraz
„Budowa boiska spor-
towego w Trze-
trzewinie”.

W 2011 roku
gmina Chełmiec
otrzymała 700 tys. zł
dofinansowania do

budowy boiska Orlik
2012 w miejscowości
Wielogłowy, 500 tys. zł
do budowy i remontu
świetlic w Małej Wsi i
Klęczanach, 500 tys. zł
do b udowy boiska ze
sztuczną nawierzchnią
w Biczycach Dolnych.

Obecnie w gminie
Chełmiec realizowanych
jest 13 projektów z
wykorzystaniem
środków unijnych.

Oprócz już
pozyskanych środków
finansowych i podpisa-
nych umów, zostało
złożonych siedem
wniosków na kwotę
ponad 15 mln zł do In-
stytucji Wdrażających,
które oczekują na
rozpatrzenie.

7 lutego b.r. w
Zespole Szkół w Chełm-
cu odbył się, już po raz
dziewiętnasty, Festiwal
Piosenki Harcerskiej i
Turystycznej „Tramp
2012”. Organizatorem
tej cyklicznej imprezy
jest 3 Nowosądecka
Drużyna Starszoharcer-
ska „Turyści” działająca
przy Zespole Szkół w
Chełmcu wraz z
drużynową hm. Beatą
Smoroń i panią Anitą

Olesiak.
W zimowej opra-

wie zaprezentowało się
11 zespołów muzycz-
nych ze szkół podsta-
wowych i gimnazjów
Gminy Chełmiec
(Chomranice, Piątkowa,
Paszyn, Świniarsko,
Chełmiec). Jak co roku
w zabawie brali udział
również reprezentanci
SP w Olszanie. Łącznie
180 uczestników. Obecni
byli również: wójt Bern-

ard Stawiarki, Dyrektor
Zespołu Szkół Stanisław
Mrzygłód, Przewod-
niczący Komisji Oświaty

Andrzej Tyrkiel, za-
stępca komendanta
Hufca ZHP Nowy Sącz -
dh. hm. Halina Ściórka,

Festiwal Piosenki Harcerskiej .
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Sz.P. Jan Dworak
Przewodniczący Krajowej Rady
Radiofoni i Telewizji
Skwer ks. Kard. Stefana Wyszyńskiego 9
01-015 Warszawa

Szanowny Panie Przewodniczący!
Z niepokojem obserwujemy konflikt toczący się w sprawie decyzji Krajowej Rady Radiofonii i Telewizji,

odmawiającej Fundacji Lux Veritatis przyznania koncesji na nadawanie Telewizji TRWAM na tzw. multipleksie cyfrowym.
Naszym zdaniem decyzja KRRiT została podjęta w sposób rażąco dyskryminujący media katolickie w Polsce, a jak mogliśmy
się przekonać z medialnego przekazu - również z naruszeniem procedur.

Uzasadnienie odmowy rzekomym brakiem wiarygodności finansowej Fundacji Lux Veritatis, trudno wytłumaczyć
inaczej, jak tylko intencją pozbawienia telewizji TRWAM możliwości nadawania swoich programów w niedalekiej przyszłości.
Zakres programowy Telewizji TRWAM oraz ewangelizacyjny charakter tej rozgłośni w znaczny sposób odbiega od działalności
innych nadawców, a niejednokrotnie katolicy mają jedyną możliwość prezentowania swoich poglądów, czego nie zapewnia
im telewizja publiczna, którą finansują przez płacenie podatków. Takim postępowaniem Krajowa Rada Radiofonii i Telewizji
sprzeniewierza się swojej konstytucyjnej misji, stając po stronie wrogów wolności słowa i pluralizmu medialnego w Polsce.

Odmowa udzielenia koncesji katolickiej Telewizji TRWAM jest jednym z szeroko zakrojonych działań eliminacji etyki
chrześcijańskiej z przestrzeni publicznej. Dlatego jako Samorząd Chełmca domagamy się unieważnienia całego procesu
udzielenia koncesji i ogłoszenia nowej transparentnej procedury, umożliwiającej katolickiej telewizji nadawanie swoich
programów.

Trudno zrozumieć, że w dobie tak dużego postępu technologicznego, nie stwarza się rozwiązań technicznych,
umożliwiających nadawcom prowadzenia działalności w swoim zakresie, za który odpowiadają i finansowo i programowo.

Obecny konflikt w/s przyznania miejsca na multipleksie cyfrowym, uwidacznia jak wielkim złem jest
koncesjonowanie działalności prowadzonej przez człowieka. Nie pierwszy to przypadek w polskiej rzeczywistości, że w
sytuacji ograniczania możliwości funkcjonowania podmiotów w danej branży, dochodzi do braku przejrzystości procedur i
naciągania prawa - nie wyłączając zachowań korupcyjnych.

Zwracamy się zatem do Pana Przewodniczącego o podjęcie takich działań, aby w katolickiej Polsce, Katolicy nie czuli
się dyskryminowani z powodu uniemożliwienia im korzystania z programów jakie oferuje Telewizja TRWAM.

31.01.2012r. Samorząd Chełmca
Sz.P. Ewa Kopacz
Marszałek Sejmu RP
Sz.P. Bogdan Borusewicz
Marszałek Senatu RP

Szanowni Parlamentarzyści Rzeczypospolitej Polskiej!
Jako samorządowcy Gminy Chełmiec zwracamy się do Was Szanowni Posłowie i Senatorzy RP o ponowne po-

chylenie się nad zapisami ustawy z dnia 16 września 2011r. o zmianie ustawy o ochronie zwierząt oraz ustawy o utrzymaniu
czystości i porządku w gminach. Naszym zdaniem niektóre zapisy wymienionej ustawy są nie do zaakceptowania przez roz-
sądnego człowieka, a tym bardziej przez samorządy. W sytuacji, gdy spora część rodziców wyjeżdża za granicę w
poszukiwaniu chleba, gdy brak jest pieniędzy na ośrodki adopcyjne czy rodzinne domy dziecka,

ustawa nakłada na samorządy lokalne m.in. obowiązek finansowania opieki nad kotami wolno żyjącymi i ich dokarmi-
anie oraz opłacanie pobytu w schroniskach dla wyłapanych psów. Zgoda na finansowanie tych działań byłaby wielką nieod-
powiedzialnością z naszej strony. Jest to kolejna ustawa, którą zleca się do realizacji samorządom, bez zabezpieczenia na ten
cel środków, co jeszcze bardziej pogorszy ich sytuację finansową.

Nie ilość, ale jakość prawa prowadzi do normalnego funkcjonowania społeczeństwa, które winno same hier-
archizować skalę ważności istniejących problemów w swoim środowisku. Tworzenie prawa i wydawanie środków pochodzą-
cych z podatków na walkę z rozwiązywaniem problemu z psami i kotami, zamiast właściwego podejścia do problemów ludzi,
któremu towarzyszy dodatkowo wzrost bezsensownej biurokracji - uwłacza powadze parlamentarzysty i instytucji jaką jest
Sejm i Senat.

Jeszcze raz zwracamy się do Parlamentarzystów o podjęcie wysiłku i poważne przeanalizowanie ustawy z dn.
16.09.2011r. o ochronie zwierząt i poprawę jej zapisów, by nie powodowała zamętu w i tak wielkim gąszczu obowiązujących w
naszym kraju przepisów. Mamy nadzieję, że w niedługim czasie otrzymamy odpowiedź rozwiązania problemu przed-
stawionego w powyższym piśmie.

31.01.2012r. Samorząd Chełmca
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Fundusz sołecki w
gminie Chełmiec
funkcjonuje nieprzer-
wanie od początku
obowiązywania ustawy
o Funduszu Sołeckim, tj.
począwszy od 2010
roku. Przesłanki, które
przesądziły o ut-
worzeniu Funduszu
Sołeckiego w
poszczególnych latach

to przede wszystkim:
• stworzenie możli-

wości podniesienia
aktywności obywa-
telskiej w gminie,

• możliwość uzyskania
części poniesionych
kosztów z budżetu
państwa.

Od momentu
uruchomienia funduszu
sołeckiego w gminie
wydatki w sołectwach
systematycznie rosną z
roku na rok. Dla
porównania w 2009
roku kiedy to jeszcze

nie obowiązywały za-
pisy ustawy o Funduszu
Sołeckim poziom
wydatków ponoszonych
w sołectwach wynosił
550 000 zł. Od momentu
utworzenia Funduszu
Sołeckiego począwszy
od 2010 roku wydatki
na sołectwa wyliczane
są w oparciu o algorytm
zapisany w ustawie o

Funduszu Sołeckim i
rosną z roku na rok co
przedstawia tabela nr 1
i wykres nr 1.

W 2010 roku
Fundusz sołecki w
porównaniu z wysokoś-
cią wydatków sołeckich
z roku 2009 wzrósł
średnio o 23 %. W kolej-
nych latach wzrost ten
kształtował się średnio
na poziomie od 12% do
13 %. Decydujący wpływ
na wzrost Funduszu
sołeckiego w danym
roku ma wzrost wyso-

kości dochodów bieżą-
cych gminy oraz liczby
mieszkańców.

Kształtowanie się
wysokości Funduszu
Sołeckiego w latach
2010-2012 w
poszczególnych sołec-
twach i w porównaniu z
poziomem wydatków
sołeckich w 2009 roku
prezentuje tabela nr 2.

Jak wynika z da-
nych przedstawionych
w tabeli w 2010 roku
kiedy to po raz pier-
wszy w gminie us-
tanowiono fundusz
sołecki wzrost
wydatków w
poszczególnych sołect-
wach był nierównomie-
rny i wynosił od kilku
procent do nawet 258%.
Takie zróżnicowanie
było spowodowane inną
metodologią ustalania
wydatków na
poszczególne sołectwa

przed wejściem w życie
ustawy o funduszu
sołeckim. Po wejściu w
życie ustawy do
wyliczenia wysokości
funduszu w
poszczególnych sołec-
twach wykorzystywany
jest specjalny algorytm
matematyczny oparty
przede wszystkim o dwa
istotne parametry

liczbę mieszkańców
oraz wysokości
dochodów bieżących
gminy. W niektórych
sołectwach zaznaczo-
nych w tabeli kolorem
oprócz funduszu
wyliczonego na pod-
stawie algorytmu doda-
tkowo ustanowione
zostało przez radę
gminy zwiększenie
wysokości funduszu ze
środków własnych. Po-
wodem podjęcia takiej
decyzji był fakt równe-
go traktowania

Tabela nr 1 .

Wykres nr 1 .
Wykres nr 2.
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poszczególnych sołectw
tak aby żadne sołectwo
nie zostało poszkodowa-
ne w wyniku nowego
sposobu liczenia
środków z przezna-
czeniem dla poszczegól-
nych sołectw. I tak w
niektórych sołectwach
w szczególności tych
bardziej zaludnionych
wysokość wydatków w

2009 roku była wyższa
niż wysokość funduszu
wg wyliczenia algoryt-
mem w 2010 roku i
latach kolejnych. Dlate-
go też w tych
sołectwach zwiększa się
wysokość funduszu z
własnych środków śred-
nio procentowo o taki
poziom wzrostu jak
rośnie wysokość

funduszu obligatoryjne-
go wynikającego z
ustawy z roku na rok.

Kształtowanie się
wysokości funduszu ob-
ligatoryjnego wyliczo-
nego na podstawie al-
gorytmu wynikającego
z ustawy oraz zwięk-
szenia funduszu ze
środków własnych
przedstawia tabela nr 3

wykres nr 3.
Wprowadzenie w

gminie Chełmiec
Funduszu sołeckiego
spotkało się z pozyty-
wnym odbiorem i ak-
ceptacją społeczności
lokalnej przede wszys-
tkim ze względu na
większą swobodę decy-
dowania o podziale
środków oraz zwięk-
szającym się poziomem
środków z roku na rok.

Tabela nr 2.

Tabela nr 3.
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W dniu 20 marca
2012 roku w Sądzie
Okręgowym w Krakowie
Wydział IX Gospodar-
czy odbyła się rozprawa
w sprawie z powództwa
Gminy Chełmiec prze-
ciwko Stanisławowi i
Janinie Klimek o zapłatę
21 920 974 zł. Na roz-
prawę oprócz wójta i
adwokatów reprezen-
tujących gminę udała
się grupa 40 osób w tym
przede wszystkim:
mieszkańcy Świniarska,
radni gminy Chełmiec
oraz sołtysi. Sprawa ta
jest to ciąg dalszy walki
mieszkańców Świnia-
rska oraz samorządu
gminy z wadliwie
wykonaną kanalizacją w
Świniarsku przez firmę
Ekomeks z Muszyny.
Wcześniej, bo ponad 5
lat temu tj. w 2007 roku,
gmina Chełmiec złożyła
zawiadomienie o
popełnieniu przestępst-
wa do Prokuratury
Okręgowej w Nowym
Sączu. Wszczęte śledzt-
wo w sprawie wadliwie
wykonanej kanalizacji w
Świniarsku ślimaczy się
od kilku lat, a w chwili
obecnej na zlecenie Ko-
mendy Miejskiej Policji
w Nowym Sączu, opra-
cowywana jest opinia
biegłych z zakresu

geodezji oraz sieci
wodno-kanalizacyjnych.
Ze względu na upływa-
jący czas, gmina po up-
rzednim wezwaniu
właścicieli firmy
Ekomeks do próby
ugodowej w 2010 roku,
złożyła pozew do sądu
cywilnego. Na pierwszej
rozprawie pełnomoc-
nicy reprezentujący
gminę wystąpili z pro-
pozycją mediacji, którą
to odrzucił pełnomoc-
nik Janiny i Stanisława
Klimków. W dalszej
części rozprawy Prze-
wodniczący – sędzia
Dariusz Pawłyszcze
zwrócił się do ad-
wokatów reprezentują-
cych gminę do us-
tosunkowania się do
postawionego przez
Pozwanych zarzutu
przedawnienia. Po
blisko 1,5 godzinnej wy-
mianie argumentów
stron procesu, Prze-
wodniczący zażądał od
Powoda uzupełnienia
materiału dowodowego
w terminie dwóch
miesięcy i wyznaczył
termin kolejnej roz-
prawy na dzień 24 lipca
2012 roku.

Pikieta przed Sądem Okręgowym w Krakowie.

Kurier Chełmiecki
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Gminny Ośrodek Kultury w Chełmcu z
siedzibą w Klęczanach organizuje

KONKURS HISTORYCZNY
„Witaj, Majowa Jutrzenko!
Święto Konstytucji 3 Maja”

Patronat Honorowy
Wójt Gminy Chełmiec

Szczególowe informacje: www.gok.chelmiec.pl

Projekt „Moja mała ojczyzna oczami Kuriera Chełmieckiego” współfinansowany jest ze środków Unii

Europejskiej w ramach osi 4 - LEADER Program Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-201 3

3 MAJA


